
 

Offentlig referat fra bestyrelsesmøde 
Dato: 26-02-2025 kl. 14.30 – 17.00 

 
Fremmødte: Steen W. Jensen, Anders Lassen, Jørgen Rosenfeldt, Lone Buchard, Bo Johansen, Jesper Højenvang (online), Jes 
Anker Mikkelsen, Søren Westphal, Leif Linden, Kristian Hansen og Simon Brucz 
 
Dagsorden 

1. Formanden, siden sidst 
2. Sekretariatet, siden sidst 
3. Generalforsamling 
4. Vejledning vedr. vrag 
5. Økonomi 2025 
6. Ansøgning fra Struer 
7. Bådprojekter og placering af både foråret 2025 
8. Rekruttering og fastholdelse – budget. 

 
 
1. Formanden, siden sidst 

• Velkommens til den nye medarbejder på sekretariatet, der er kommet godt i gang. 
• Produktive møder er afholdt med nøglepolitikere, herunder ministeren for Samfundssikkerhed og Beredskab, der har 

udtrykt stærk støtte til organisationens arbejde. Yderligere dialog om fremtidens søberedskab er planlagt til de 
kommende måneder, hvor DSRS sidder med til bords. 

• DR's mediedækning har været overvejende positiv, men DSRS vil arbejde på at sikre en mere balanceret fremstilling 
fremover, særligt i samarbejde med fondene. 

 
Projektopdateringer fra formanden: 

• Initiativer for at gøre organisationens data mere tilgængelige er iværksat. 
• En detaljeret liste over udstyr er blevet opdateret og sendt til JRCC for at forbedre effektiviteten af operationerne. 
• Trænings- og uddannelsesudvalget er i gang med at kortlægge implementeringen af den obligatoriske træning i 

organisationen.  
• Nyt kommunikationsudstyr er blevet distribueret til alle både, med ansvaret for installation placeret hos hver station. 
• Kadetprogrammet i Juelsminde har afsluttet sit pilotprojekt med succes, og planer om en mere permanent indsats er 

undervejs. Et pilotprojekt starter i København i april. 
 
2. Sekretariatet, siden sidst 

• Opdatering på medlemsaktiviteter: rapporter om 11 assistancer i januar/februar. 
• En betydelig del af medlemsbetalingerne er udestående. 
• Overgangen til en ny telefonudbyder er fuldført med succes, hvilket har forbedret kommunikationsflow og reduceret 

omkostninger. 
 
3. Generalforsamling 

• Den næste generalforsamling er planlagt til den 3. april, hvor der bl.a. skal vælges et nyt bestyrelsesmedlem.  
 
 



 

4. Vejledning vedr. vrag 
• En ny vejledning for håndtering af vrag er under udvikling for at sikre optimalt håndtering samt effektiv 

kommunikation med havneautoriteter og JRCC.  
 
5. Økonomi 2025 

• Starten af 2025 byder på væsentlige udgifter til reparationer og nyanskaffelser. 
 
6. Ansøgning fra Struer 

• En velbegrundet ansøgning om finansiering til opførelse af et nyt facilitet i samarbejde med den lokale erhvervsskole 
er fremsat, med yderligere fondsansøgninger igang. 

 
7. Bådprojekter og placering af både foråret 2025 

• Opdaterede planer for reparation og omplacering af både sikrer optimal drift og vedligeholdelse af flåden. 
 
8. Rekruttering og fastholdelse – budget 

• Bestyrelsen har godkendt et nyt budget for 2025, som inkluderer tøjpakker for nye ASP'er og, afhængigt af 
fondsdækning, for alle frivillige, sammen med et fastholdelsesbudget og en rekrutteringspulje. 

 


